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專業必修科目 Required Courses
601001
英文正音訓練
2
Pronunciation Remediation
601002
英文閱讀(一)
2
English Reading (I)
601003
英文閱讀(二)
2
English Reading (II)
601004
英文寫作(一)
2
English Writing (I)
601005
英文寫作(二)
2
English Writing (II)
601006
中英筆譯(一)
2
Chinese/English written Translation (I)
601007
中英筆譯(二)
2
Chinese/English written Translation (II)

601008
研究方法
2
Research Methodology

601009
英語辯論
2
Debate in English

601010
英語演說
2
Public Address in English
專業選修科目 Elective Courses
601011
文法與修辭
2
English Grammar and Rhetoric

601012
中英口譯(一)
2
Chinese/English Oral Translation (I)

601013
中英口譯(二)
2
Chinese/English Oral Translation (II)

601014
英詩選讀
2
English Poetry

601015
進階英語聽講訓練
2
Advanced English Listening and Oral




 Practice

601016
新聞英文
2
News English

601017
商務法律專論
3
Business Law

601018
國際事務英文
3
International Affairs

601019
科技英文閱讀
3
Technical English Reading

601020
科技英文寫作
3
Technical English Writing

601021
特別專題
3
Special Topics

601022
小說
2
Short Stories

601023
幼兒美語
3
Teaching English to Children

601024
英語教學理論
3
Theories of English Learning

601025
英語教學課程設計
3
Curriculum Design for English Instruction

601026
英語測驗與評量
3
English Test and Evaluation
601027
語言發展心理學概論
3
Introduction to Psycholinguistics: A 




Developmental Prospective

601028
英語語言學概論
3
Introduction to English Linguistics

601029
語言與文化概論
3
Introduction to Language and Culture

601030
全球議題
2
Global Issues
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601031
英語教材教法
3
TEFL Methods and Materials

601032
商業寫作
3
Business Writing

601033
商英閱讀
3
Business Reading

601034
商用溝通
3
Business Communication

應用外語系
Department of Modern Languages

一、必修科目

601001
英文正音訓練
2
必

鄭宗諭

學生在課堂上學習英語子音、母音的發音位置及發音法，並辨別音川及發音方式，藉由課堂教導及練，學生可音並寫出拼音及連結音的型態，同時學生可對錄音機或其他同學講話或唸英文句子，讓同學或自己寫出音標，並由自己或相互校正發音。

601001
Pronunciation Remediation
２
Ｒ
T. Y. Cheng

The student will learn the positions and the manners of articulation of English vowels and consonants and learn to sound out and analyze phonograms. After instruction and practice in phonetic transcription and combining sound patterns, the student will read a paragraph to a tape recorder or dictate a sentence to peers and correct his or her own pronunciation errors with complete accuracy.
601002
英文閱讀I
２
必
鄭宗諭




黃金誠
課堂上學生學習有效閱讀方式以增進理解及記憶；同時學生亦學習文音架構及組織以增進有效的閱讀，上課將另實行依個人興趣而專門探討閱讀的個別領域，如速率、理解、技巧、單字、讀書技巧、思考方式等。

601002
English Reading I
２
Ｒ
T. Y. Cheng





C. C. Huang
The student will improve reading rate while maintaining or improving comprehension. The student will study conventional patterns of written material in order to improve comprehension and retention. Individual contracts allow students to focus on specific aspects of reading: speed, comprehension, skills, vocabulary, study reading, or reasoning/thinking skills.

601003
英文閱讀II
２
必
鄭宗諭




黃金誠
必須修完英文閱讀I始能修本科，目本課程針對訓練學生如何分辦主首、主題句，如何利用上下文及分辨事實或意見的句子，以進行評論式的閱讀，學生必須依個人興趣，選讀並報告某一特定書籍。

601003
English Reading II
２
Ｒ
T. Y. Cheng





C. C. Huang
A continuation of English Reading I.  After instruction in reading skills such as finding the main idea and the topic sentence, identifying fact and opinion, mapping, and using the context, the student will demonstrate reading skill improvement by reading and reporting on articles and books of his or her own selection. Emphasis is placed on the use of materials related to the student’s specific needs. 

601004
英文寫作I
２
必
陳脈經




余明忠
本課程旨在培養學生基本寫作技巧、過程以及英文不同文體之架構及寫作方式。本課程在訓練學生能流利寫出日常生活上常用之文音並著重句子、段落之修辭，學生並依個人興趣專門探討某一寫作文體或情境。

601004
English Writing I
２
Ｒ
Y. C. Chen





H. C. Yu

After skill-building exercises, the student will demonstrate rhetorical English writing in descriptive papers, narratives, process essays, and letters. The student will focuses on developing good sentence and paragraph structure and attain a level of writing appropriate to the needs of daily living. Materials and writing situations will be individually prescribed and will vary according to individual need.
601005
英文寫作II
２
必
陳脈經




余明忠
本課程的前是英文作文I，本課程針對訓練學生能寫出流暢之段落及全文為主，並求能達到寫作的目的，以溝通為主並訓練學生可依興趣專門探討並寫作某一主題。

601005
English Writing II
２
Ｒ
Y. C. Chen





H. C. Yu

A continuation of English Writing I. The student will increase skills in one or more of the basic skills of written communications with an emphasis on good paragraph and essay structure. Materials and writing situations will be individually prescribed and will vary according to individual need.
601006
中英筆譯I
２
必


本課程以英譯中為主，學生在課堂上學習如何利用英文閱讀技巧及英中筆譯之有效技巧，並靈活應用在翻譯各種英文文體，上學生藉由讀堂上訓練及學生間之互動練習並依個人興趣專譯某一主題，達到英中筆譯流利自主之目的。

601006
Chinese/English Written
２
Ｒ

Translation I

Given the principles of effective English reading and written translation from English into Mandarin Chinese, the student will assimilate those skills into his or her physical and psychological worlds. After being exposed to rhetorical English writing in descriptive papers, narratives, process or expository essays, and letters, the student will apply the principles and delivery through practical exercises in class and with peers. Materials and situations will vary according to individual need. 

601007
中英筆譯II
２
必

本課程以中譯英為主。學生在課堂上學習如何利用英文作文技巧，中譯英之有效技巧及理論，並認識中文之文體架構及思路方式，經由課堂訓練、同學間互動訓練及依個人興趣專譯某一主題以達到能靈活翻譯各種中文文體。

601007
Chinese/English Written
２
Ｒ

Translation II

Given the principles of effective English writing and written translation from Mandarin Chinese into English and the digressive nature of Mandarin Chinese, the student will assimilate those skills into his or her physical and psychological worlds. After being exposed to rhetorical Chinese writing in descriptive papers, narratives, process or expository essays, documents, and letters, the student will apply the principles and delivery through practical exercises in class and with peers. Materials and situations will vary according to individual need. Excellent English writing ability is required.
601008
研究方法
２
必


本課程旨在幫助學生們學得良好的社會及教育研究方法，學生們將能使用所有的校內外資源於研究中，APA是本課程的必要格式。學生們將會使用教育研究的詞彙和概念來評鑑研究報告。

601008
Research Methodology
2
R
This course seeks to help students learn good social and education research. Students will learn how to use all research sources, including on campus and off campus, in their research. APA style is necessary for writing research paper. Students will effectively use the vocabulary and concepts of educational research to evaluate research papers.

601009
英語辯論
２
必

學生能利用英語習得說之技巧，在不同場合為某一議題進行口語辯護。

601009
Debate in English
２
Ｒ
Given the principles of effective arualand oral skillss, the student wil assimilate those skills into his or her physical and psychological worlds. After being exposed to fornal and infornal defateing sitnations, the student will apply those skills.

601010
英語演說
２
必

學生能融會貫通所學的聽、說、讀、寫等技，並經由臨場及實務練習後能利用於正式場合。
601010
Public Address in English
２
Ｒ

Given the principles of effective English listening, speaking, and writing, the student will assimilate those skills into his or her physical and psychological worlds. After being exposed to public, business and formal speaking, the student will apply the principles of invention, organization, style, and delivery through practical exercises and will use the principles of rhetorical criticism in discussing speeches. 

二、選修科目
601011
文法與修辭
２
選
陳脈經

英文課程「英文文法與修辭」是專為學生所設計的一門課程，以提昇其在英文寫作方面的能力。本課程主要包括英文文法、句子構造、修辭學和寫作技巧等，尤其特別注重於實際的不斷的寫作，學生們經由實際的不斷的習作，即能改進其在英文方面的一般錯誤，進而學得良好的英文寫作技巧。

601011
 English Grammar and Rhetoric
２
Ｓ
Y. C. Chen

The English course, "English Grammar and Rhetoric" is scheduled for students in order to promote their ability of English writing. It mainly contains the English grammar, sentence structure, rhetoric and writing skills, etc; especially emphasizes the practical exercise can improve their common errors in English and learn English writing skills.

601012
中英口譯I
２
選

本課程以英譯中為主，學生在課堂上學習如何利用英文聽力技巧及有效之英中口譯技巧及理論，並經由訓練及同學間之互動使能口譯各種場合之英語演說、商業談判、協調等常見之口語英語場合，學生可依興趣專研某一情境之口譯。

601012
Chinese/English Oral
２
S


Translation I

Given the principles of effective English listening and oral translation from English into Mandarin Chinese, the student will assimilate those skills into his or her physical and psychological worlds. After being exposed to public, business and formal speaking in English, the student will apply the principles and delivery through practical exercises in class and with peers. Materials and situations will be individually prescribed and will vary according to individual need. Excellent English aural ability is required.

601013
中英口譯II
２
選

本課程以中譯英為主，學生在課堂上必須學習利用口譯英語之技巧，並配合有效之中譯英技巧及理論，並認識中文之思路，在課堂上經由有系統之訓練以達到能流暢口譯各體口語之中文場合，可依個人之興趣專門口譯某一主題或情境。
601013
Chinese/English Oral
２
S

Translation II

Given the principles of effective English speaking and oral translation from Mandarin Chinese into English and the digressive nature of Mandarin Chinese, the student will assimilate those skills into his or her physical and psychological worlds. After being exposed to public, business and formal speaking in Chinese, the student will apply the principles and delivery through practical exercises in class and with peers. Materials and situations will be individually prescribed and will vary according to individual need. Excellent English oral ability is required.

601014
英詩選讀
２
選
林秀芝

本課程以英美重要詩人為例，探討不同時代之代表詩選及詩學有關之知識，其目的在培養學生對詩歌的了解與欣賞。同時要求學生做簡單的模仿與創作練習，以增進他們對英詩更進一步了解的興趣。

601014
English Poetry
２
Ｓ
S. J. Lin
In this course, by reading selections from the major American and British poets, the students will learn to understand and appreciate the different styles of poems of different ages.

The simple simulated or creative poem writing will also be practiced to enhance students' in further understanding of the poetry.

601015
進階英語聽講訓練
２
選
陳秀文
本課程旨在訓練學生如何準備英語聽力測驗。學生練習不同題型的聽力題目，包括圖片、對話、及會話等。字彙及片語能力需要達到高級程度。聽力測驗教材包括托福﹝TOEFL﹞及多益﹝TOEIC﹞等。

601015
Advanced English Listening
２
Ｓ
S. W. Chen


and Oral Practice
Students practice taking listening tests in this course. Various types of listening tests including questions of picture, dialogues, short conversations, extended conversations are provided.  Prepare students for TOEFL , and TOEIC tests.  Equivalent level of vocabulary and idioms are required.  

601016
新聞英文
２
選
蔡明珍

學生學習大眾媒體常用的各式新聞體裁，如政府、社會等新聞並能書寫簡單之新聞英文。

601016
News English
２
Ｓ
M. M. Chang

The student will become familiar with the use of various news reading and writing techniques common to both the print media and the broadcast media. The student will demonstrate mastery by reading and listening to police, court, government, and legislative news stories and feature stories. Writing brief news reports are required.

601017
商務法律專論
３
選
王迺宇




羅慎平
學生能應用法律的基本常識於商場上，所習的商事法範圍包括財產、契約、商業文件、銀行存款、公司、財產轉移等等。

601017
Business Law
３
Ｓ
N. Y. Wang





S. P. Luo

The student will apply basic concepts of law to business activities transacted in English. The topics to be covered will include jurisprudence, the court system and civil procedures, contracts, quasi contracts, property, torts and crimes, agencies, partnerships, corporations, sale of personal property, commercial paper, bank deposits and collections, documents of title, secured transactions, community property, and wills and inheritance.

601018
國際事務英文
３
選
王迺宇




羅慎平
學生能了解影響國際事務的重要因及海峽兩岸、美國及第三世界間的重要關連及其互動關係。

601018
International Affairs
３
Ｓ
N. Y. Wang





S. P. Luo

The student will identify and describe the major factors that play a role in international affairs and that are carried on among Taiwan, People’s Republic of China, the United States, and the Third World bloc.

601019
科技英文閱讀
３
選
鄭宗諭




黃金誠
學生學習不同閱讀及讀書技巧以增進專業課程作筆記、寫大綱、作摘要、課堂討論及記憶之能力，學生必須閱讀其專業的學術期刊、書籍並寫報告。

601019
Technical English Reading
３
Ｓ
T. Y. Cheng





C. C. Huang
The student will increase skills related to learning in one or more of the following areas: note-taking, outlining, summarizing, class discussions, and memory techniques. The student will demonstrate those skills by reading and reporting on articles and books of his or her own selection. 

601020
科技英文寫作
３
選
鄭宗諭




黃金誠
學生能寫出有組織、有連貫的好文章，並能將所學的寫作技巧運用到自己專業領域的報告或學術文章的寫作上。
601020
Technical English Writing
３
Ｓ
T. Y. Cheng





C. C. Huang
The student will write well-developed paragraphs and compositions which demonstrate the principles of unity, coherence, and organization. The student will assimilate those skills into developing and constructing various types of reports based on a particular situation in his or her career field.

601021
特別專題
３
選

選修本課程之學生必須對商用英文，語言教學或技術類英文有興趣，本課程是專為那些想要對自己領域有更深入探討的學生而設計的。

601021
Special Topics
３
Ｓ

A student enrolled in a course under the classification will exhibit skills in areas of interest in Business Language Teaching, or Technical English. The courses are designed to meet the interest needs of individuals seeking enrichment activities and/or credit in those disciplines.

601022
小說
２
選

本課程提供學生閱讀及欣賞著名之當代英美短篇小說，此課程藉由小說欣賞增強閱讀能力及促使學生發展出終生的良好閱讀習慣。

601022
Short Stories
２
Ｓ

The student enrolled in this course will read various popular English and American short stories. The purpose of this course will be to enhance the student's reading abilities as well as to enable him or her to develop lifetime reading habits.

601023
幼兒美語
３
選
林秀芝
本課程旨在培訓學生兒童美語教材教法的能力，使其具備紮實的教學理念概念與教學技巧。內容包括幼兒學習心理，教室的管理與氣氛，聽說讀寫的教學技巧，TPR教學法，發音的教學原則與方法，歌唱、韻文、遊戲、及說故事等之活動設計，教材的選擇與製作，教案的設計，及學生在課堂上實際之教學演練。

601023
Teaching English to Children
３
Ｓ
S. J. Lin

This course aims at training students to teach children English with basic teaching methods and techniques. The students who take this course will and should become proficient in those skills needed for effectively teaching both oral and written English. The outline for this course includes: children's learning psychology, classroom management and atmosphere, techniques for teaching reading, writing, speaking and listening, and activities for teaching phonics, songs, games, nursery, rhymes, TPR, story-telling, etc. Teaching materials preparation, lesson planning, and student teaching practice will also be demonstrated or conducted in class.

601024
英語教學理論
３
選
黃金誠、吳怡玫




林秀芝、蘇淑貞、張美美
在本課程中，師生將檢測各種英語習得的理論，此外學生們將批判性地了解各種英語教學方法的優缺點，他們也將討論如何把這些教學理論應用到有效英語教學方法之上。
601024
 Theories of English Learning 
３
Ｓ
C. C. Huang 、Y. M. Wu





S. J. Lin、S. C. Su、M. M. Chang
In this course, the teacher and students will examine various theories of how people acquire English, both native and foreign. In addition, students should critically understand the strengths and weaknesses of various English teaching approaches and methodologies. They will discuss the implications of these for the deuecopment of effective English teaching methodologies. 

601025
英語教學課程設計
３
選
黃金誠、吳怡玫




林秀芝、蘇淑貞、張美美
本課程首先簡要介紹課程理論。往後學生將能適切地安排英語教學的短、長程目標和目的，他們也能針對選定的目標和目的設計教室學習的情境和活動，最後他們將學得如何檢測他們設計的課程和其他因素如教學目的、教材和教法間的一貫性、連續性和平衡性。
601025
Curriculum Design for 
３
Ｓ
C. C. Huang 、Y. M. Wu

English Instruction


S. J. Lin、S. C. Su、M. M. Chang
In this course, students will briefly learn theories of curriculum. They will be able to appropriately set the short-term objectives, long-term objectives, and goals of teaching English. They then enable to organize classroom learning situations and activities toward the chosen objectives and goals. Finally, they will learn how to check the consistency, sequence and balance of teaching plan and various factors such as teaching goals, materials and methods.

601026
英語測驗與評量
３
選
黃金誠、蘇淑貞




林秀芝、吳怡玫
本課程旨在訊練學生能習得如何教師自製策驗及如何選擇及應用標準測驗和坊間測驗，以及正確地評量英語學習者的聽、說、讀、寫、文法結構和字彙能力，同時，他們也能詮釋及利用這些測驗結果以有效地增強他們的英語教學。

601026
 English Test and Evaluation
３
Ｓ
C. C. Huang、S. C. Su





S. J. Lin、Y. M. Wu
In this course, students will learn how to made tests and how to choose and apply standardized and trade tests to evaluate learners' English capability of listening, speaking, reading, writing, grammatical structure, and vocabulary, Meanwhile, they will interpret and use test results to effectively improve their English teaching.

601027
語言發展心理學概論
３
選
余明忠




吳怡玫
語言發展心理學是現代科學發展下的新學科，其本質上乃是一科際整合之產物。欲對此領域有個全盤的認識與了解，沒有涉獵其他相關學科的知識是無法做到的。於是，儘管語言發展心理學有其特定之研究方法及目標，在我們深入探究人類語言發展及應用時，時常需跨越學科領域以借助其他學科之研究。一般說來，與語言發展心理學關係密切之學科是語言學，心理學、教育學、神經學等。本課程將介紹與語言發展心理學相關之最新理論，授課時將著重中英文語言發展理論之比較，同時將提供大量中英語言實例及語言發展實驗以介紹人類語言發展之歷程。
601027
Introduction to Psycholinguistics:３
Ｓ
H. C. Yu


A Developmental Prospective


Y. M. Wu

Psycholinguistics can be considered an interdisciplinary subject, which mainly focuses on how knowledge of language is represented in the mind of a given speaker, how this information is employed in the production and understanding of speech, and how the speaker acquires these abilities. Generally speaking. We have to refer to other fields such as neurology, psychology, linguistics, and education in order to have a better understanding of this field. This course will introduce the most current theory of psycholinguistics, with a special focus on developmental psychology. The theories on English and Chinese will be both presented and compared with each other. Many data will be provided to illustrate how the human develop the lingual ability.

601028
英語語言學概論
３
選
余明忠




黃金誠
本課程將介紹當代最新之英語語言學相關理論及研究分析方法。課程將著重於語言學之基礎知識，如語音學、構詞學、句法學、比較語言學及歷史語言學等等。同時與語言習得相關之心理及社會語言學亦會作一入門性的介紹。課堂上所討論之理論論述多平日之作業或測驗評量將會提供大量之英語語料以利學生對英語語言學有一概括性的認識。

601028
Introduction to English
３
S
H. C. Yu


Linguistics


C. C. Huang
This course is aimed to present an overview of contemporary English linguistic theory as well as methodology of linguistic analysis. Emphasis will be especially laid on familiarizing students with the basic skills and knowledge of English linguistics, such as phonetic transcription、syntactic、phonological, and morphological analysis, the methods of historical and wmparative linguistics. The course will ales briefly examine some psycholinguistic and sociolinguistic aspects of language acquisition, with a focus on English. Lots of English data will be provided in the class discussion of theoretical issues, as well as quizzes and exams.

601029
語言與文化概論
３
選
余明忠




吳怡玫
本課程將介紹與「語言與文化」領域最相關之議題，例如（１）社會階級、種族、性別與語言使用的關係；（２）語言使用及表達的方式如何反應出特定之文化模式；（３）兒童及青少年在社會文化過程中語言所扮演的角色；（４）學生因文化背景差異而造成之特定語言行為差異在教育上之啟發與應用。本課程可視為一社會語言學之基礎介紹但學生毋需修習過理論語言學或人類學相關之課程。

601029
Introduction to Language and
３
Ｓ
H. C. Yu


Culture


Y. M. Wu

This course will introduce theory and reseal related to issues on the field of language and culture. For example, the following topic will be discussed: (1)The relationship between class、race、gender、institutional settings、any language use; (2)The ways linguistic behavior may reflect diverse cultural patterns; (3)The role language may play in the processes by which children and adolescents become members of specific groups in society; (4)The educational implications of culturally based carnation is students' use of linguistic device. This course can be considered an introduction to sociolinguistics, but it requires no previous background in linguistics or anthropology. 
601030
全球議題
３
選
黃金誠

本課程旨在訓練學生們以英語來探討最近全球發生的重大爭議性問題如：W.T.O.的衝擊，環保與科技發展，和生物複製等。學生們當學會以英語討論這些議題的徵結及提出自己的觀點。

601030
 Global Issues
３
Ｓ
C. C. Huang
This course is aimed at training students to apply English to explore the controversial issues such as the impact of WTO, environment protection and technology development, and clone issue that occurred around the world. Students will learn how to use English to discuss the crux of those matters and to express their own views. 

601031
英語教材教法
３
選
在本課程中：

1.學生們將學得英語為外語的教學技巧和方法並能發展個人英語教學的原則。

2.學生們將發展如何應用整合英語教學原則的技巧。

3.學生們將發展聽、說、讀、寫的英語教學技巧。

601031
TEFL Methods and Materials
3
S

In this course:

1.Students will learn skills in the techniques and methods used in teaching English as a foreign language (EFL) and develop their own personal philosophy of English teaching.

2.Students will develop skills of how to implement principles collaborative English learning in their English teaching.

3.Students will develop skills of how to teach EFL Listening and /or speaking and /or reading and /or writing classes. 

601032
商業寫作
３
選
蔡明珍




林秀芝
該課程主要目的在培養學生商業文書的寫作能力。主要寫作內容包括履歷表、應徵信、尋價、報價、定單、包裝指示、信函等。藉由模擬實體商業運作的程序，使學生習得足夠的商業知識及語文能力，以應付未來實際職場的需要。
601032
Business Writing
３
Ｓ
M. J. Tsai





S. J. Lin

This class is designed to develop students’ skills in writing all kinds of commercial correspondence with varied topics, which include the writing of curriculum vitae, application letter, inquiries, reply to inquiries, orders, replies to orders, packing instructions, complaints and replies to complaints. By simulating the process of business transactions, students are expected to acquire both the basic knowledge on business and the language that will enable them to function properly in the real business world.

601033
商英閱讀
３
選
蔡明珍




林秀芝
該課程主要目的在培養學生商業文章閱讀能力。閱讀範圍將涵括報章雜誌的相關文章，藉由廣泛的閱讀希望不僅能增加學生的商業知識，並能提昇他們的語文的能力。

601033
Business Reading
３
Ｓ
M. J. Tsai





S. J. Lin

The main goal of this class is to familiarize students with the language used in business articles, which may range from the news on the business columns on newspapers and articles on business journals. It is so hope that by reading extensively, students can have more knowledge of the business world and develop their language skills at the same time. 

601034
商用溝通
３
選
蔡明珍




林秀芝
該課程主要在培養學生清楚及洽當的商業會話表達能力。課程內容包括電話溝通、職場對話、公司組織、公司歷史、產品內容、行銷及未來發展等的介紹。

601034
Business Communication
３
Ｓ
M. J. Tsai





S. J. Lin

The goal of this class is to develop students’ speaking ability to express themselves clearly and properly in conducting business related conversations and presentations. The content includes: telephones skills, office talks, and presentations with topics such as company organization, company history, product introduction, marketing plans, budget distribution and future development. Even though lectures on the basics of the topics to be covered will be given, students are expected to take initiatives in their learning and the class will be evaluated on the basis of the tasks completed. 
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